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Pár slov od vPár slov od vPár slov od vPár slov od vůůůůdce 7. dce 7. dce 7. dce 7. ooooddílu KARIBUddílu KARIBUddílu KARIBUddílu KARIBU    
Podzim pomalu klepe na dveře a náš oddíl vstupuje do dalšího 
skautského roku. Jako vždy v tomto časopise zahajuje čtení vůdce 
oddílu. V roce 2011 se toho stalo významného snad ještě více než v ro-
ce minulém. Hlavní událostí je stavba nové klubovny, která zaměstnává 
většinu schopných činovníků nebo roverů. Správcem majetku oddílu se 
stal Myšák, který se zavázal k tomu vést naše vybavení k pořádku a plné 
funkčnosti, které jsme v posledních letech pozbývali. Konečně, oddílovým 
rádcem se stal Profesor. 

Dovolte mi, abych ještě krátce představil 
změny, které v důsledku vývoje oddílu pro-
děláváme. Profa bude zřizovat zpravidla 
měsíční rady rádců, po kterých budou občas 
následovat klasické velké rady, kde se schází 
všichni roveři a činovníci. Do vedení družin 
jsme přijali nové tváře. Na malých oddílových 
radách se tedy budeme scházet ve složení: 
Profa, Ronaldo, Peťa, Vašek, Šnek, Mikeš. 
Počet družin jsme zvýšili a tím zatížili 
personalistiku vedení družin. Z tohoto důvodu 
jsme se rozhodli zorganizovat rádcovský kurz 
a vychovat rádce nové (inciativa Zdíši 
a Ronalda). Tento rádcovský kurz se jmenuje 

Kompresor (analogie HUStilky) a účastní se jej všichni výše jmenovaní. 
Protože jsme součástí střediska a okresu a zhodnotili jsme, že máme 
dostatek kapacity kurz udělat pro více lidí, zveme proto do tohoto kurzu 
účastníky z celého okresu Tábor. Snad se nám tato služba sobě samým 
odmění v budoucnosti cennými zkušenostmi. A co z toho plyne pro členy 
oddílu, kteří nejsou rádci nebo staviteli klubovny? V roce 2011/2012 
dokážeme zorganizovat bohužel méně oddílových akcí. Ale nebojte se, 
budou! Protože jich bude opravdu jen pár, bude se do nich vedení oddílu 
snažit vložit vždy maximum energie. Takže se vyplatí jezdit a nechybět 
ani na jediné. Můžeme se těšit na zářijovou výpravu, říjnové družinovky, 
listopadovou detektivku a Psáče a pějce, prosincovou Vánoční schůzku, 
lednovou zimní výpravu a v dohledu jsou ještě tradiční oddílové hory 
v únoru. Na závěr už stačí jenom říct: „Bude to parádní rok, těšte se jako 
nikdy!“ 

Matěj Pacovský – Ronaldo 
Vůdce 7. oddílu KARIBU 



Co se událo před létem a o čem se ještě nepsalo 

Krajské kolo Svojsíkova 

závodu 

Po vítězství Sedmičky v okres-
ním kole Svojsíkova závodu jsme 
všichni dychtivě očekávali, jak si 
naši kluci povedou v kole kraj-
ském. Na start se dne 18. června 
2011 postavila družina Medvědů 
ve složení Šnek, Mikeš, Hedík, 
Rychlík a Honza a bohužel svůj 
úspěch nezopakovala – skončila 
7. z 10. 

 

 

 

 

 

 

Nicméně i takové umístění si 
v těžké konkurenci družin z ce-
lého Jihočeského kraje zaslouží 
jedno velké „UMÍ“! Nelze totiž 
klukům upřít, že se v těžkých 
podmínkách, kdy bylo celý den 
pod mrakem a nakonec se vy-
trvale rozpršelo, snažili. Více in-
formací o průběhu akce se mů-
žete dočíst na internetových 
stránkách www.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.cz 
pod odkazem „články“. 

-Lišák- 

����

Dětský den na Pintovce 

Vzhledem k tomu, že se Sedmička 
podílí na dětském dnu v lesoparku 
Pintovka pravidelně již mnoho let, 
nemohla pochopitelně chybět ani 
v letošním roce 2011. Společně 
s námi dorazila i děvčata z 2. oddílu 
CALDARE a 3. oddílu HAYAMA, která 
si pro děti připravila soutěž v za-
tloukání hřebíků a "freesbee piš-
kvorky". Sedmičku reprezentovali 
Rak, Lišák, Šnek a Rychlík, kteří 
vytvořili (stejně jako v předešlém 
roce) lanovou pavučinu. Myslím, že 
celkově lze akci hodnotit jako 
vydařenou, a to zejména díky vel-
kému počtu návštěvníků i pěkné-
mu počasí. Fotografie z akce si 
můžete prohlédnout v interneto-
vém fotoalbu 7. oddílu KARIBU na 
www.karibu.rajce.netwww.karibu.rajce.netwww.karibu.rajce.netwww.karibu.rajce.net. 

-Lišák- 

 



Poohlédnutí�za�letním�táborePoohlédnutí�za�letním�táborePoohlédnutí�za�letním�táborePoohlédnutí�za�letním�táborem�m�m�m�����
Myslím, že se mnoho z nás shodne na tom, že letošní tábor byl v mnoha 
ohledech odlišný od těch předchozích, a to zejména díky tomu, že jsme 
tábořiště sdíleli s děvčaty ze 6. oddílu LYRA. Další neopomenutelnou 
zvláštností byl samotný charakter louky, na níž se tábořilo – vyrazili jsme 
totiž na střediskovou základnu na Liškách u Bechyně, která se může 
pochlubit kvalitním zázemím v podobě zděných kluboven, toalet a sprch. 

Tábor začal v sobotu 16. července 2011, 
a to stavbou stanů, kuchyně a dalších po-
třebných zařízení a skončil o 14 dní po-
zději dne 30. července 2011. Ačkoliv v pů-
vodním plánu bylo, že s děvčaty budeme 
sdílet pouze kuchyň, a že jinak tábory 
budou oddělené, došlo ihned po příjezdu 
na místo k přehodnocení tohoto plánu 
a začalo se stavět všechno dohromady – 
to znamená jeden stožár, jedno náměstíč-
ko, prostě jeden jediný společný tábor.  

Společné bylo rovněž i téma celotábo-
rovky – antické Řecko. Jednotlivé etapy 
však byly připraveny odlišně pro chlapce 
i pro dívky (protože všichni víme, že pro hochy ze Sedmičky je nejlepší 
taková etapovka, při níž se strhne urputná bitva, ale holkám ze šestky 
tento scénář z nějakého neznámého důvodu příliš nevyhovuje…). 

Táborové kuchyně se letos s vervou ujal Myšák (mnozí jistě vzpomínáte 
na jeho legendární krupicovou kaši) a po překonání počátečních obtížích, 
kdy se nedařilo odhadovat adekvátní porce pro tak velký počet táborníků, 
jsme museli konstatovat, že Myšák byl muž na svém místě. O jeho 
kuchařském umění se ostatně můžete přesvědčit na YouTube, kde je ke 
zhlédnutí jeho pořad „Co to bude…?“. 

Kromě toho se nám na táboře obstojně dařilo plnit odborky a vlčky, byla 
zorganizována celá řada akademií a seminářů, užili jsme si i něco 
z lanových aktivit…prostě nechybělo nic z toho, co k táboru Sedmičky již 
neodmyslitelně patří. 

-Lišák- 

    



Co nového Co nového Co nového Co nového 
na na na na ORLÍKUORLÍKUORLÍKUORLÍKU????    
Je fajn, že i v době, kdy to 
vypadá, že se celý svět točí 
jenom kolem Vykopávek, ne-
zapomínáme na naše oddílo-
vé tábořiště na Orlíku (nebo 
chcete-li na Orleaku). Správ-
ce tábořiště Picasso se totiž 
s podporou Jirky Javorského, Bumči a Peti pustil do další rozsáhlé 
rekonstrukce zdejší kuchyně. Během brigády, která se konala 25. června 
2011, zde tato čtveřice postavila nová cihlová kamna, vydláždila kuchyni 
chodníkovou dlažbou, postavila nové schody do sklípku, který byl také 
kompletně zrekonstruován, položila nové odvodňovací trubky a postavila 
nové výdejáky (fotografie z brigády jsou dostupné na internetové adrese 
www.karibu.rajce.netwww.karibu.rajce.netwww.karibu.rajce.netwww.karibu.rajce.net). 

Na příští rok je pak naplánováno rozsáhlejší zvelebení jídelny a rekon-
strukce umývárky a dalších podobných dřevěných staveb. Nový kabát 
získala dokonce i příjezdová cesta na tábořiště, a to zásluhou Lesů České 
republiky, s.p. 

-Picasso&Lišák- 

„PROJEKT KLUBOVNA“ JEDE NA PLNÉ OBRÁTKY!  
To, co se ještě nedávno zdálo jako sen, se nyní stává realitou. V posled-
ním předprázdninovém čísle Kvočlíku jsme informovali o tom, že naše 
středisko získalo na stavbu nové klubovny Na Vykopávkách grant od 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy ve výši 700 000 Kč. Reali-

zační tým sdružený kolem 
správce klubovny Sifona 
tedy na nic nečekal a hned 
se pustil do další práce. 
Následující řádky by Vám 
měly poskytnout základní 
představu o tom, co všech-
no se od jara událo. 



22. a 23. dubna 201122. a 23. dubna 201122. a 23. dubna 201122. a 23. dubna 2011 – konala se velká dvoudenní brigáda, při níž byla 
pokácena bříza stojící u vchodu do klubovny a zbourána dřevárna. 
Současně byly dokončeny úpravy stavebních buněk, které budou sloužit 
jako náhradní klubovna.  

21. kv21. kv21. kv21. kvěěěětna 2011tna 2011tna 2011tna 2011 – byla stržena samotná klubovna. 

28. 28. 28. 28. ččččervna 2011ervna 2011ervna 2011ervna 2011 – na pozemek klubovny byl povolán bagr, aby provedl 
nezbytné terénní úpravy a bagrování základových pasů.  

1. 1. 1. 1. ččččervence 2011ervence 2011ervence 2011ervence 2011 – provedeno vybetonování základových pasů. 

22. 22. 22. 22. ččččervence 2011ervence 2011ervence 2011ervence 2011 – provedeno geodetické zaměření. 

ČČČČervenec ervenec ervenec ervenec ––––    srpen 2011srpen 2011srpen 2011srpen 2011 – průběžně probíhalo odbagrování nepotřebné 
zeminy, čištění pasů, dobetonování chybějících míst, příprava rozvodů 
kanalizace, vody a elektřiny apod. 

28. srpna 201128. srpna 201128. srpna 201128. srpna 2011 – dokončena základová deska. 

ZaZaZaZaččččátek záátek záátek záátek zářřřří 2011í 2011í 2011í 2011 – na Vykopávky byly dopraveny cihly. 

Podrobnější informace o probíhající stavbě můžete získat na inter-
netových stránkách 7. oddílu pod odkazem „Projekt klubovna“ 

HLEDÁ SE NOVÉ LOGO KLUBOVNY NA VYKOPÁVKÁCH 

Vzhledem k tomu, že budoucí klubovna 
bude fungovat již jako plnohodnotná 
skautská základna, která bude moci přes-
polním oddílům nabídnout kvalitní ubyto-
vání, je třeba již nyní upřít pozornost i na 
oblast P.R. Z tohoto důvodu vyhlásilo vede-
ní 7. oddílu výběrové řízení na nové logo 
Vykopávek. Této soutěže se mohl zúčastnit 
každý skaut, vlče, rover, skautka, světluška 

či roverka ze 6. nebo 7. oddílu. Výherce zasedne jako čestný host do poroty 
soutěže Psáč a Pějec, která se bude konat na konci listopadu. O budoucí 
podobě loga se bude rozhodovat po 15. říjnu 2011, kdy je uzávěrka 
příjímání návrhů (logo, které je vyobrazeno vlevo pochází z dílny bratra 
Raka). 

-Lišák-  
 



KVOČLÍK�SLAVÍ�15.�LET!�
Zní to až neuvěřitelně, ale je to tak: 
Kvočlík je tu s námi již celých 15 let! 
První číslo tohoto občasníku totiž 
vyšlo v říjnu roku 1996 (na obrázku 
vpravo je vidět titulní strana úplně 
prvního vydání). Za tuto dlouhou 
dobu prošly redakcí Kvočlíku téměř 
celé zástupy šéfredaktorů, „pisálků“, 
kreslířů a „poskoků“. 

Asi není velkým překvapením, že 
u zrodu Kvočlíka stál tehdejší zástup-
ce vůdce oddílu Martin Šíp – Ronny 
(který stál snad u zrodu všeho, co bylo 
doposud v Sedmičce realizováno) 
a skautská družina Medvědů. Kvočlík 
od těch dob prošel mnoha změnami, 
pokud jde o jeho grafický vzhled či 
některé položky obsahu. Účel však zůstal pořád stejný: informovat členy 
oddílu a jejich rodiče o nejrůznějších akcích a výpravách a zajímavostech 
ze světa skautingu.  

Pokud se o historii Kvočlíku chcete dozvědět více, nebo si jen chcete 
přečíst naskenované první číslo tohoto občasníku, navštivte internetové 
stránky www.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.cz! 

-Lišák- 

 

 

 

 

 

 

 

 



V sobotu 3. září 2011 proběhla tradiční zahajovací schůzka, 
která neznamená nic menšího, než odstartování skautského 
programu v novém školním roce (což ostatně vyplývá z názvu 
této schůzky). Vzhledem k tomu, že prostor Vykopávek je 
v současné době jedním velkým staveništěm, trávili jsme 
většinu času v okolních lesích, což nikomu nevadilo, protože 
bylo opravdu krásně. 

Prvním velkým blokem 
programu se stala hra 
nazvaná „stavba klubov-
ny“, kdy skauti a vlčata 
ve dvojicích obíhali sta-
noviště, na nichž plnili 
nejrůznější úkoly. Pokud 
byli úspěšní, obdrželi na 
každém stanovišti buď 
několik cihel, nebo pár 
koleček betonu apod. Nakonec se klubovnu postavit podařilo, 
i když její vzhled nevypadal dvakrát vábně. Jakmile hra skončila, 
proběhlo rozdělení do družin a domlouvání termínů schůzek 
(tentokrát má náš oddíl díky přílivu nováčků hned 3 družiny – 
viz níže). 

Na samotný závěr zorganizovali starší skauti speciální rituál, 
při němž přijali do svých řad skauty mladší. Nutno dodat, že to 
měli hezky vymyšlené…bohužel vznešenost akce byla poněkud 
zatlačena do pozadí poměrně svérázným výkladem skautského 
zákona v podání Mikeše.  

-Lišák- 
 

TERMÍNY SCHTERMÍNY SCHTERMÍNY SCHTERMÍNY SCHŮŮŮŮZEKZEKZEKZEK    

Jak už je uvedeno výše, byly letos zformovány 3 družiny 
s tradičními názvy Svišti, Rysové a Medvědi. Zde jsou jejich 
termíny schůzek a jejich rádcové: 

• RysovéRysovéRysovéRysové – středa 15:00 až 17:00 – rádce: Vašek, 

• SvištiSvištiSvištiSvišti – pátek 15:00 až 17:00 – rádce: Profesor, 

• MedvMedvMedvMedvěěěědi di di di – úterý 17:00 až 19:00 – rádce: Šnek a Mikeš 



ODDÍLOVÁ VÝPRAVA NA PŘÍBĚNICE 

Poprvé v letošním školním roce jsme měli možnost vyrazit do přírody. 
Vzhledem k pozdější distribuci zvadel byla příjemná účast 3 skautů, 
7 vlčat a potom, co nás doběhl Vašek ve vlaku, 4 vedoucích.  

Cílem byly Malšice, odkud 
jsme pokračovali po modré 
a žluté značce dále do Pří-
běnic. Dalo nám trochu za-
brat najít mohylu (více 
o této tradici níže), protože 
se ukrývala mezi keři a vy-
sokou trávou – v zimě to 
zde vypadá mnohem lépe. 
Peťa nám pověděl, odkud 
se mohyla vzala, a proč je 
pro táborské skauty tak vý-
znamná. Poté jsme pokra-
čovali dále po žluté, k rozvalinám hradu. Pod zbytky masivní věže jsme 
posvačili a Honza nám řekl několik zajímavostí o historii tohoto hradu. 
U řeky jsme si pak zahráli několik her, kdy největší úspěch zaznamenala 
Farma. Jelikož vítěze čekala odměna, bojovalo se do posledního okamžiku. 

Cestu kolem řeky nám zpestřil ochoz kolem skály nad řekou a následně 30 
metrů dlouhý skalní tunel. Poté jsme museli odbočit a překonat kopec 
zpět nad řeku. Přidali jsme do kroku, abychom stihli zpáteční vlak. To se 
nám podařilo i s dostatečnou rezervou, takže jsme si stihli i odpočinout 
před vyčerpávající cestou domů.  

-Peťa- 

 

 

 

 
 
 
 
 
 



Co nás Co nás Co nás Co nás ččččeká a nemine, aneb kalendáeká a nemine, aneb kalendáeká a nemine, aneb kalendáeká a nemine, aneb kalendářřřř akcí akcí akcí akcí    

Nedávno byl vedením 7. oddílu zveřejněn orientační 
plán akcí na následující měsíce. Zde jsou jeho hlavní 
body: 

ŘŘŘŘÍJENÍJENÍJENÍJEN    

2. polovina měsíce  družinové výpravy 
22. – 23. 10. 2011    noční výsadek „Věrni zůstaneme“ (více informací 

na www.vysadek.junakwww.vysadek.junakwww.vysadek.junakwww.vysadek.junak----tabor.cztabor.cztabor.cztabor.cz)   
    
LISTOPADLISTOPADLISTOPADLISTOPAD    

5. 11. 2011 Velká detektivní hra 
26. 11. 2011 Psáč a pějec 
    
PROSINECPROSINECPROSINECPROSINEC    

17. 12. 2011  Vánoční schůzka 
24. 12. 2011  Tradiční pochod na Příběnice 
    

NA ROK 2012 SE PNA ROK 2012 SE PNA ROK 2012 SE PNA ROK 2012 SE PŘŘŘŘIPRAVUJE:IPRAVUJE:IPRAVUJE:IPRAVUJE:    

LEDENLEDENLEDENLEDEN: Foglarovské promítání, oddílová výprava 
ÚNOR:ÚNOR:ÚNOR:ÚNOR:        Vlsekar – karneval pro vlčata a světlušky, Wendárna    
BBBBŘŘŘŘEZEN:EZEN:EZEN:EZEN:        Víkendová výprava, Krkošmyck    
DUBEN:DUBEN:DUBEN:DUBEN:        Závod vlčat a světlušek, Hon na Širokka    
KVKVKVKVĚĚĚĚTEN:TEN:TEN:TEN:        Oddílové táboření, Dětský den na Pintovce    
ČČČČERVEN:ERVEN:ERVEN:ERVEN:        Oddílové táboření, cyklovýprava, brigády na tábořišti, dru-

žinové výpravy    

    

    

    

    

    

    

    



CHRÁNCHRÁNCHRÁNCHRÁNĚĚĚĚNÁ ÚZEMÍ VNÁ ÚZEMÍ VNÁ ÚZEMÍ VNÁ ÚZEMÍ V    ČČČČESKÉ REPUBLICEESKÉ REPUBLICEESKÉ REPUBLICEESKÉ REPUBLICE    
Zdalipak víte, jaké druhy chráněných území v České republice existují? 
Pokud nevíte, nevadí, odpověď by Vám měly poskytnout následující řádky. 

Nejprve bychom se zastavili u tzv. velkoplošných zvláště chráněných 
území:  

1.1.1.1. Národní parkNárodní parkNárodní parkNárodní park    ––––    představuje nejvyšší stupeň ochrany krajiny; v ČR byly 
doposud vyhlášeny čtyři národní parky – NP Krkonoše (1963), NP 
Šumava (1991), NP Podyjí (1991), NP České Švýcarsko (2000).    

2.2.2.2. ChránChránChránChráněěěěná krajinná oblastná krajinná oblastná krajinná oblastná krajinná oblast – jedná se o velkoplošné chráněné území 
nižšího stupně ochrany, než jaký platí pro národní parky. Na území ČR 
bylo doposud vyhlášeno celkem 25 CHKO, přičemž prvním se v roce 
1955 stal Český ráj.    

Další jsou na řadě tzv. maloplošná zvláště chráněná území: 

3.3.3.3. Národní pNárodní pNárodní pNárodní přřřřírodní rezervace írodní rezervace írodní rezervace írodní rezervace ––––    je zkráceně definována jako menší 
území mimořádných přírodních hodnot. V současné době existuje v ČR 
celkem 114 NPZ.    

4.4.4.4. Národní pNárodní pNárodní pNárodní přřřřírodní památka írodní památka írodní památka írodní památka ––––    je území obvykle menší rozlohy zřízené 
k ochraně určitých přírodních objektů národní až nadnárodní hod-
noty. V ČR již bylo vyhlášeno celkem 107 území jako NPP.     

5.5.5.5. PPPPřřřřírodní rezervace írodní rezervace írodní rezervace írodní rezervace ––––    měly by být vyhlašovány primárně pro menší 
území, v nichž jde o ochranu vzácného a regionálně významného 
biotopu, případně o ochranu většího počtu vzácných druhů rostlin 
a živočichů. PZ bylo vyhlášeno již 798.        

6.6.6.6. PPPPřřřřírodní památka írodní památka írodní památka írodní památka ––––    je obdobou NPP s tím, že se jedná o přírodní útvar 
menší rozlohy místní až národní hodnoty. V současné době jich je na 
území ČR 1206.    

Kromě těchto chráněných území existují ještě tzv. obecně chráněná 
území, kterými jsou PPPPřřřřírodní parkírodní parkírodní parkírodní park a Významný krajinný prvekVýznamný krajinný prvekVýznamný krajinný prvekVýznamný krajinný prvek. Pak by 
bylo dobré zmínit ještě projekt NATURA 2000, který představuje chráněná 
území společně vytvářená státy EU (sem patří Evropsky významná Evropsky významná Evropsky významná Evropsky významná 
lokalitalokalitalokalitalokalita a PtaPtaPtaPtaččččí oblastí oblastí oblastí oblast). Více o chráněných územích ČR se můžete dočíst 
na www.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.czwww.kvoclik.wz.cz.... 

-Lišák- 
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